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SÄRSKILT YTTRANDE 

 

Ärende 5, Lokalbehovsplan 

 

Botkyrka har under lång tid haft stora svårigheter att erbjuda alla med 

behov av särskilt boende ett hem inom kommunens geografiska om-

råde. Men det är orimligt att den som inte har möjlighet att leva i ordi-

närt boende tvingas flytta långt från sin hemmiljö, familj och vänner 

för att få den hjälp som behövs. Dessutom har den högre kostnaden 

för boendeplatser utanför kommunen varit en stor belastning för vår 

ekonomi. Vi behöver tänka om. 

 

Rädslan för att tidvis ha fler platser än kommunens egna invånare be-

höver drivs av ekonomiska ställningstaganden och bortser från att ett 

överskott av bostäder hos oss skulle kunna nyttjas av andra kommuner 

i närområdet. Kravet att hålla minst 98% beläggning (med andra ord 

inga lediga bostäder alls) innebär också att vi väljer att hyra in oss hos 

någon annan som då måste hantera enheter med större flexibilitet och 

lägre beläggningsgrad för att kunna ta hand om vårt överskott. Kost-

naden för denna flexibilitet får vi alltid betala, antingen genom tidvis 

lägre beläggningsgrad inom vårt eget bostadsbestånd eller hos någon 

annan som vi köper dyrare platser av. Prognosen visar att vi kommer 

att få svårt att möta det växande behovet av boendeplatser inom samt-

liga kategorier, och att vi kommer att vara beroende av en stor andel 

externa platser under hela prognosperioden. Situationen är särskilt all-

varlig för kategorin serviceboende. Lokalbehovsplanen innehåller i 

praktiken bara en dyster prognos som visar att vi inte kommer att möta 

våra medborgares behov, men ingen plan för att förändra denna situat-

ion. 
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